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El senyor president:

 Moltes gràcies, senyora diputada .

La senyora Ferrer San Segundo:

 …la falta más grave es no tener conciencia de la propia falta .
 Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyora diputada .
 Vicepresidenta .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Gràcies, senyor president .
 Mire, senyora Ferrer, jo crec que té vosté . . ., barreja vosté 
termes conceptuals diferents . I com que vosté venia amb una 
idea preconcebuda del copagament de diversitat funcional i 
el copagament de majors, que és com vostés diferenciaven 
els diferents copagaments, doncs no entén ara el nou 
concepte . Però jo li’l vaig a explicar .
 I, mire, jo puc estar d’acord amb vosté que el copagament 
–que a mi m’agrada dir-li aportació suplementària, perquè 
ací no se copaga, perquè tot ho paguem els ciutadans i 
ciutadanes, no se tracta de copagar, és tracta d’una aportació 
suplementària– en una societat i en unes polítiques públiques 
on el sistema fiscal fóra realment redistributiu, doncs 
probablement podríem plantejar-nos que això no fera falta .
 Però és cert que els últims anys les polítiques del Partit 
Popular s’han dedicat a baixar-los els impostos als rics i 
pujar-los-els als pobres . Aleshores, estem en la situació que 
hem heretat de vostés . Gràcies per la lliçó d’història, però 
li he de recordar que en els últims vint anys aquí qui ha 
governat és el partit que s’assenta ahí on està vosté .
 ¿Quin canvi hem fet? Un canvi molt senzill . Ja no n’hi ha 
copagament de diversitat funcional i copagament de majors, 
perquè el que hem fet és fer una regulació per a la gent que 
està en centres diürns, que està en un centre de dia, un centre 
ocupacional, etcètera, que no dorm, no viu en una residència, 
sinó que té un recurs assistencial diürn, no tindran cap tipus 
d’aportació suplementària, siga major o no siga major, val? 
Primer concepte .
 Segon . En centres residencials se manté una aportació 
suplementària . ¿Per què? Perquè tenen gran part de les 
seues necessitats cobertes . Tenen el menjar cobert, dormen 
allí, viuen allí . Però, ¿què hem fet? Millorar el diner de 
butxaca . I, aleshores, el que hem fet és millorar els diners 
de butxaca tant de les persones que estan en residències 
amb diversitat funcional o majors . De manera que de 219 
euros per a persones amb diversitat funcional se passa a 345, 
diners de butxaca sense computar les pagues . I en el cas de 
les persones majors, se passa de 175 a 219 euros de butxaca 
sense computar les pagues . Tot el món podrà tindre les 
pagues . Els iaios i iaies ja podran tornar a donar les estrenes 
als seus néts, que amb vostés no podien .
 I vosté ací ha dit . . ., s’ha referit als governs anteriors, 
etcètera . Mire, l’únic govern a qui un tribunal superior de 
justícia li va tombar un copagament va ser a vostés en l’any 
2013, amb un recurs que va posar el Cermi –sí, senyora–, 
amb un recurs que va posar el Cermi, amb una sentència . . . 
amb una sentència que va sacsejar tot el sistema i que, també, 
hem heretat els problemes d’eixa mala gestió de vostés . 
Vostés han fet una gestió nefasta de les persones en situació 
de dependència .
 Nosaltres el que volem és afavorir l’autonomia personal . I 
precisament el canvi d’aportació suplementària en residències, 

i no copagament . . ., derogar el copagament en els centres 
diürns té a vore amb això, perquè nosaltres volem una societat 
que siga autònoma, enfront del seu model que volia omplir 
les residències, entre altres, el senyor Cotino, que hui hem 
aprovat ací feliçment una comissió d’investigació, i que el que 
volia era tindre gent depenent dintre de residències . Nosaltres 
volem que les persones estiguen fins a l’últim moment en el 
seu entorn afectiu conegut i en el seu entorn de confiança, i 
afavorir l’autonomia personal . És un altre concepte . Vostés 
igual no l’entenen, però té molt a vore amb la llibertat i amb el 
benestar, que és el que este govern del botànic defensa .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, vicepresidenta .
 A continuació, la pregunta número 31, formulada per la 
diputada María José Catalá . . . (Veus) Hi ha hagut un canvi, 
sí . La diputada Beatriz Gascó, que formula al conseller 
d’educació «sobre la plantilla de profesorado de los centros 
educativos» .

La senyora Gascó Enríquez:

 (Inoïble)  . . . presidente .
 Buenas tardes, señor Marzà .
 La pregunta es muy concreta: ¿contaban todos los centros 
educativos de nuestra comunitat con todo el profesorado 
necesario a fecha 1 de septiembre de 2015?
 Muchas gracias .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyora diputada .
 Per a respondre, el conseller Marzà . Quan vosté vullga .

El senyor conseller d’Educació, Investigació, Cultura i 
Esport:

 Gràcies .
 Tots els centres educatius del nostre territori, del País 
Valencià, comptaven amb el personal necessari per a 
afrontar les tasques bàsiques d’atenció al nostre alumnat . De 
fet, abans que s’incorporaren els alumnes a les classes, i a 
diferència d’altres anys, el 97,61% de les plantilles estava al 
complet, i no era al cent per cent, com ens agradaria que fóra .
 Però, com vosté també sabrà, és pràcticament impossible, 
per no dir que frega l’alegalitat, després d’eixe Reial decret 
14/2012 que diu que és impossible substituir abans de deu 
dies hàbils, per tant, eixe percentatge que no arriba al cent 
per cent, fruit de l’aplicació del reial decret que ens impedix 
poder substituir abans de deu dies, però sí que estava al 
97,61% abans que arribaren els alumnes a les classes i, per 
tant, podent treballar i podent preparar la seua arribada .
 Com sap, els casos . . . els casos d’adjudicació comencen . . ., 
els següents comencen en setembre i, abans d’iniciar el 
curs, era eixe 2% –2,39%– el que faltava per arribar i que, 
evidentment, estan als centres .

El senyor president:

 Moltes gràcies, conseller .
 Per a continuar formulant la pregunta, la il·lustre diputada . 
Quan vosté vullga .

La senyora Gascó Enríquez:

 Gracias, presidente .
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 Señor Marzà, a ustedes les gusta mucho hablar de 
transparencia, hablar de nuevos tiempos, de nuevas formas, 
pero la verdad es que cada vez que me dirijo a usted, bien 
sea en una pregunta escrita, bien sea en comisión, hoy 
aquí en el pleno, usted, o me contesta a otra cosa de lo que 
le estoy preguntado, o me contesta solamente una parte, 
o no me contesta y me cuenta cosas varias, o me miente 
directamente .
 Hoy hemos hecho un dos de cuatro . Hoy exactamente lo 
que ha hecho es no contarme toda la verdad y, también, se ha 
dejado mucha información por decirme .
 No puede venir aquí y trasladarme una situación de 
normalidad que no hay, que no hubo . Y septiembre no 
está tan lejos, señor Marzà . Y, si le parece, vamos a hacer 
memoria de lo que ha pasado para que veamos que esa 
situación triunfalista que usted nos está trasladando no es lo 
que nos cuenta .
 El primer punto que tenemos que tener en cuenta fueron 
los miles de profesores que se vieron afectados por errores en 
la adjudicación . Esos errores propiciaron que se adjudicaran 
plazas a los últimos de la lista . Yo no sé si usted es consciente 
de la inquietud que eso generó .
 Y le voy a decir algo que no lo dice el Grupo Popular, 
le voy a decir algo que dijo un sindicato, palabras textuales 
recogidas de los medios de comunicación: «Esta situación 
afectará al normal funcionamiento de los centros, ya que 
repercutirá en un retraso en la incorporación de profesorado .»
 ¿Sabe usted cómo gestionó esta situación, señor Marzà? 
Usted dijo: «Es que ha sido un error informático», y ya está, 
a otra cosa . Y, ¿sabe cuál fue la otra cosa? El caos que generó 
entre los profesores de los conservatorios profesionales . Y es 
un tema muy serio . Ya no solamente por la cantidad, por los 
cientos de personas que se han visto afectadas, sino porque 
seguramente va a ser que con este tema usted termine en el 
juzgado y seguramente también lo llevarán al juzgado los 
interinos que usted quitó, que habían aprobado la oposición 
con nota, para poner a otros interinos que a lo largo de 
veinte años en los cuales había habido más de dieciocho 
convocatorias de concurso-oposición nunca habían aprobado 
ningún examen . Los nuevos tiempos .
 Pero es que ahora viene la joya de la corona . Usted 
anuncia nada más llegar como medida estrella el retraso del 
inicio de curso . Y lo hace con dos objetivos fundamentales: 
objetivo número 1, que haga más fresquito; y objetivo 
número 2, que los centros estén mejor organizados . No 
consigue ni el primero ni el segundo . No consigue que haga 
más fresquito, algo insólito, siete grados menos el día 4 de 
septiembre que el día 10, y tampoco consigue que los centros 
estén organizados .
 Y los centros no están organizados, señor Marzà, porque 
usted realizó la adjudicación de puestos de trabajo el día 10 
de septiembre, el día 11 de septiembre para ser más exactos .
 Pero si las clases en infantil y en primaria empiezan el 
día 10 y en secundaria el día 11, en el mejor de los casos las 
plantillas estarían completas el lunes 14 de septiembre . Que 
a nosotros nos consta que no solamente no estaban cubiertas, 
sino que había centros a los cuales les faltaba hasta cinco 
profesores, que son muchos profesores .
 Usted ponía ejemplos del gobierno anterior . Mire, 
el gobierno anterior, empezando las clases el día 4 de 
septiembre, los tres primeros días de septiembre ya tenían 
todas las adjudicaciones hechas .
 Así que, señor Marzà, y le voy a dar un dato más . Hay un 
sindicato que hizo una encuesta al inicio de curso para ver si 
las plantillas estaban o no completas, una muestra bastante 
representativa, en concreto consultó, le hizo esta pregunta 
que le estoy trasladando a 203 centros, y 93 contestaron que 
no tenían las plantillas completas .

 Por lo tanto, y un dato más, el día 28 muchos centros 
seguían sin tener las plantillas porque tampoco tuvieron 
previsión de las jubilaciones .
 Por lo tanto, señor Marzà, ¿qué quiere que le diga? Que 
venga usted aquí y que nos traslade mensajes triunfalistas 
de normalidad chirría un poco . Yo le recomendaría que 
se pusieran a trabajar . A usted le gusta muchísimo hablar 
de calidad, pero déjeme que le diga que lo que usted está 
haciendo dista mucho de tener ni un poquito de calidad .
 Y para terminar . Yo sé que le gusta mucho echarle la culpa 
al gobierno anterior de todos sus problemas, pero lamento 
decirle que en esta ocasión solamente sus decisiones, 
solamente su gestión ha provocado que las plantillas no 
estuvieran completas el día 1 de septiembre . Así que, asuma 
su responsabilidad, y explíquenos qué pasa .
 Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, il·lustre diputada .
 Senyor conseller, quan vosté vullga .

El senyor conseller d’Educació, Investigació, Cultura i 
Esport:

 Gràcies .
 Primer que res, evidentment, com deia abans, com vosté 
ha tingut responsabilitats en la conselleria, precisament en 
un àmbit destacat, en una de les direccions generals que 
deuria haver donat resposta a moltes de les preguntes que 
vosté està fent, nosaltres, totes les preguntes que he pogut 
respondre avui vostés no tenien indicadors per respondre’ls i 
no els utilitzaven .
 De fet, per primera vegada enguany hem fet, des de 
la Direcció General de Política Educativa, hem fet una 
enquesta als centres, perquè no hagen de ser els sindicats, 
ni hagen de ser altres entitats les que en unes formes fora 
d’allò institucional busquen les dades, sinó que la mateixa 
administració les busque i les tinga . I donar relació als 
centres directament per a contrastar, contrastar el que 
realment ens arriba a nosaltres com administració, com li 
passava a vosté, el que eren les adjudicacions i la presència 
dels mestres i professors a les aules, i el que realment 
passava en els centres i que contesten els diferents centres .
 Nosaltres vam fer eixa enquesta també i, de fet, l’hem 
feta per a millorar, per a poder tindre indicadors, de cara 
a l’any següent poder anar millorant molt més . I el cert és 
que molts dels centres que han contestat, que han contestat 
molts més dels d’eixa enquesta que estava dient vosté, que 
van fer els sindicats, demostren que la majoria dels centres, 
com he dit abans, eixe 97%, estava a les aules, dels mestres 
que, com vosté sap, és total normalitat tenint en compte la 
grandíssima quantitat de plantilla que hi ha . 97%, ens deixem 
eixe dos, i com li he contestat abans sap perfectament que 
no es pot substituir abans de deu dies, no precisament per 
una acció legislativa d’aquest govern d’ací . A vostés els 
agrada dir que tot és culpa de l’actual govern en el temps 
que portem, però la realitat és que hi ha una reial decret, 
que és d’un tal Mariano Rajoy, que pense que el coneixen 
molt bé, és el que ha tirat endavant en la seua acció i en 
la seua majoria absoluta, el que impedix realment poder 
substituir fins a deu dies hàbils. I no crec que això siga 
precisament la qualitat de la qual vostés tan parlen i eixe 
gran exemple que han de donar .
 Nosaltres estem complint perfectament i estem anant 
més enllà . El que estem fent és demanar als centres eixes 
dades directament per a tindre la relació directa amb els 
centres, no parlar només des de la nostra situació des de 
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l’administració, sinó el que realment ocorre en els centres i 
poder acompanyar-los . I realment és el que està passant .
 Podem comparar si vol també l’inici de curs, del curs 
anterior i el curs actual, simplement amb les notes de premsa 
que pot haver llegit en els periòdics, i no només en això, 
sinó en la qualitat de la gent, en l’ambient que n’hi ha en els 
centres escolars, de moltíssima més il·lusió, de moltíssimes 
més ganes de treballar endavant (remors) perquè tenen les 
millors . . ., sí, sí, tenen les millors, tenen millors condicions 
que només fa un any, quan no fa ni quatre ni cinc mesos que 
estàvem .
 Per tant, s’ha notat el canvi, i tant que s’ha notat, i estem 
treballant perquè encara millore millor .
 Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor conseller .
 Passem a la pregunta número 75, formulada pel 
diputat Vicent Betoret Coll, del Grup Popular, al conseller 
d’Economia Sostenible, sobre el canvi de model econòmic .

El senyor Betoret Coll:

 Bé, senyor president .
 Membres del govern .
 Senyories .
 Senyor Climent, bona vesprada .
 Ens agradaria que mos explicara quines actuacions van 
a prendre des de la seua conselleria per tal de dur a terme el 
canvi de l’actual model productiu en la comunitat .
 Moltes gràcies .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor diputat .
 A continuació, el conseller per a respondre a la pregunta .
 Quan vosté vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 Senyor president .
 Senyor diputat .
 Diputades i diputats .
 En primer lloc, vull remarcar una altra vegada, no sé 
ja . . ., pense que és la tercera o quarta, la situació de la nostra 
economia, així com la de la societat valenciana, que estan 
en greu perill de perdre el tren del progrés econòmic i 
d’augmentar encara més els elevats nivells de desigualtat 
econòmica i social que actualment es pateixen .
 A aquesta situació s’ha arribat per encabotar-se en 
continuar desenvolupant un esgotat model productiu 
generador d’ocupacions amb baixes exigències de 
qualificació i baixos salaris, i un sector públic infrafinançat 
durant més de vint anys i que ha de tocar a la seua fi.
 En l’actualitat tenim un intens debat respecte a les 
limitacions del nostre model productiu i de la necessitat, per 
tant, d’un canvi de model . L’actual taxa d’atur supera el 20% 
i ens ha de fer conscients que la crisi ens ha afectat de manera 
molt més profunda que a altres indrets i que ens enfrontem 
a un problema d’estructura . I, per tant, és evident que aquest 
canvi requerirà de temps, com ja crec que ho hem comentat .
 Tal com vaig dir en la meua compareixença del 23 de 
setembre passat, cal apostar per un model d’economia més 
adient des del punt de vista d’equilibri social . En aquests 
moments tenim una piràmide totalment basculant on el 
sector primari i el sector de la transformació participen de 

manera supèrflua del nostre PIB. I, en canvi, un sector 
terciari molt potent, però també molt oscil·lant .
 És evident que el nostre repte principal és generar 
ocupació de qualitat i estable per tal de poder regenerar 
el benestar social i la cohesió social i d’eixa manera crear 
riquesa .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor conseller .
 Per a continuar formulant la pregunta, té la paraula el 
senyor Vicente .

El senyor Betoret Coll:

 Senyor Climent, efectivament, vosté ha fet una anàlisi 
profunda de quina és la situació, però la pregunta era: quines 
actuacions va a emprendre des de la seua conselleria per 
a canviar l’actual model? Per tant, evidentment no m’ha 
respost .
 No m’ha respost a açò, com tampoc va respondre l’altre 
dia a una pregunta molt clara que jo li vaig fer, concretament 
el dia 15, quan tinguí l’oportunitat de preguntar-li sobre estes 
qüestions, i li vaig formular una pregunta relacionada en 
l’empresa Bosal Sagunt, Camp de Morvedre . Vosté en aquell 
moment tampoc va contestar i pensem que és un assumpte 
capital .
 Vostés van guardar silenci sobre este tema, un tema 
important perquè estem parlant de més de dos-centes 
famílies i, per tant, no mos pareix correcte que esta gent se 
quede sense resposta .
 No obstant, tampoc mos estranya que no hi haja resposta 
donat que fa més de cent dies que el molt honorable senyor 
president, el senyor Puig, ha sigut incapaç de trobar un 
buit en la seua agenda per a rebre el comité d’empresa 
d’esta important empresa del Camp de Morvedre, valga la 
redundància . No sabem si és perquè no té res a dir-los, o és 
que no té res a proposar-los o que no sàpia què dir-los .
 El que seria interessant és saber, després del que 
coneguérem la setmana passada, que el Grup Popular al 
Senat va aprovar una esmena als pressupostos per a posar 
un milió d’euros en la comarca de Camp de Morvedre 
per a reindustrialitzar esta comarca afectada per diversos 
expedients de regulació d’ocupació . . . El que sí que sabem és 
que eixa partida tindrà una dotació d’un milió d’euros i ens 
agradaria saber exactament quants diners pensen destinar 
vostés per a esta mateixa mida que va iniciar en este cas 
el Govern d’Espanya . Espere que en esta ocasió me puga 
contestar perquè és un tema important .
 N’hi ha moltes coses que no coneguem del seu model . 
La veritat és que no aconseguírem endevinar-lo en la seua 
compareixença, a la qual vosté s’ha referit, i tampoc a través 
dels mitjans de comunicació en les distintes entrevistes que 
vosté ha anat concedint als mitjans de comunicació .
 No sabem a què es referix quan parla de canvi de model 
productiu . Sense ànim de ser atrevit, el canvi de model 
productiu s’ha produït ja . El conjunt d’Espanya, de la 
Comunitat Valenciana, deixà de destruir ocupació per a 
començar a crear llocs de treball i començar un procés de 
recuperació, que hui comença a ser una realitat gràcies a 
polítiques econòmiques encertades .
 Este ha sigut el canvi polític, passar de la crisi a la 
recuperació . No obstant, continuem sense conéixer quin 
és el model que vostés proposen, quines són les propostes 
que vostés posen damunt la taula i quin és el full de ruta 
que vostés tenen previst per a portar a terme este canvi de 
model . Perquè no pareix que siga una cosa molt coherent 
quan, a pesar que vosté em va dir que en projectes com 


